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سخنگوی دولت با اعلام اینکه ۳۲ قلم کالای 
مورد نیاز روزمره مــردم از امروز تا پایان ماه 
رمضان با قیمت تخفیفی توزیع می شود،گفت: 
این کالاها فقط مخصوص یک شرکت نیست.

علی بهادری جهرمی در حاشیه جلسه هیئت 
دولت در جمع خبرنگاران گفت: نمایشــگاه 
شــهر خانــواده کــه طــرح وزارت فرهنگ 
با همــکاری نظــام بانکــی و وزارت صمت 
اســت از امروز )چهارشــنبه( آغاز می شود و 
محصولاتی از جمله پوشاک و وصنایع دستی 
با تخفیف های مناسب و خرید اعتباری آغاز 
به کار کرده اســت . البتــه محدود به تهران 
نیست و در سایر شهرستان ها هم مشابه این 
نمایشگاه برگزار می شود. وی همچنین اضافه 
کرد: وزارت جهاد کشاورزی جشنواره ای را با 
همکاری اتحادیه های صنفی و فروشگاه های 
زنجیره ای آغاز کرده است که ۳۲ قلم کالای 
مورد نیــاز روزمره زندگی مــردم از امروز تا 
پایان ماه رمضان با قیمت تخفیف ویژه توزیع 
می شــود. این کالاها فقــط مخصوص یک 
شرکت نیست، بلکه برندهای مختلفی دارد. هر 
فروشگاه زنجیره ای بخشی از این محصولات 
را ارائه می کند. به موازات این طرح ها، قانون 
اجرای طرح کالابــرگ الکترونیکی نیز پس 
از اجرای کامل در اســتان هرمزگان، در سه 
استان قزوین، گیلان و مرکزی اجرا می شود 
تا کســانی که مایل هســتند از کالابرگ به 
جای یارانه نقدی اســتفاده کنند. وی ادامه 
داد: یکــی دیگر از مصوبــات دولت، تصویب 
کلیات لایحه تشکیلات و اختیارات و وظایف 
وزارت میراث فرهنگی، گردشگری و صنایع 

دســتی بود. بهادری جهرمی درباره مصوبه 
مولد سازی دارایی های دولت نیز اظهارکرد: 
این طرح  اختصاص به ســال جاری ندارد و 
شش هفت سال هست که در قوانین بودجه 
سنواتی، مجلس تکلیف می کند تا بسیاری از 

دارایی هــای بخش های مختلف دولتی که به 
نوعی معطل مانده، تعیین تکلیف شوند. مردم 
این زمین ها و امــوال راکد یا طرح های نیمه 
تمام را در شهرســتان ها می بینند و می دانند 
متعلق به دستگاه های اجرایی است. با وجود 

آنکه قانونگذار در قوانین بودجه مقرر می کند 
که این اموال صرف مولدســازی شــود، اما 
تجربه نشــان داده که این قانون و فرآیندها 
و روال هــای موجود توانایــی انجام وظایف 
قانونی ندارد. بعضا درصد تحقق این قانون به 

ده درصد هم نرسیده است. وی درباره زمان 
ارائه برنامه هفتم توســعه به مجلس شورای 
اسلامی خاطرنشان کرد: فرایند نگارش برنامه 
توســعه هفتم برای پنج ســال آینده به کار 
کارشناسی دقیق نیاز دارد. سیاست های کلی 
برنامه  توسعه در شهریور ابلاغ شده و پنج ماه 
گذشته است که پنج ماه برای تدوین برنامه 
توســعه حداقل زمان ضروری است. سازمان 
برنامه و بودجــه در حال نهایی کردن برنامه 
هفتم اســت که بلافاصله در دولت با سرعت 
بررسی شود و تا پایان ســال آماده و تقدیم 
مجلس شــود. همزمان، وزیــر کار، تعاون و 
رفاه اجتماعــی هم از آغاز طــرح کالابرگ 
الکترونیکی در ســه اســتان گیلان، مرکزی 
و قزوین از روز چهارشــنبه خبر داد.ســید 
صولت مرتضوی در حاشــیه جلســه هیات 
دولت در جمع خبرنگاران در این باره گفت: 
با فروشگاه های زنجیره ای هماهنگ شده که 
در آینده نزدیک بتوانیم به صورت سراسری 
طرح کالابرگ الکترونیکی را اجرا کنیم. وی 
افزود: حتماً این طرح تا آخر سال به صورت 
سراســری اجرا می شــود. دولت هیچ بنایی 
ندارد که یارانه نقدی را حذف کند، اما تکلیف 
قانونی اســت که کالابــرگ  الکترونیکی هم 
باشــد. وزیر تعاون کار و رفاه اجتماعی گفت: 
مردم می توانند کالابرگ  الکترونیکی انتخاب 
کننــد یا یارانه نقدی و قیمت هم براســاس 
شهریور ســال ۱۴۰۰ است. دولت بنایش بر 
این است برای کالاهای اساسی از ارز نیمایی 
اســتفاده کند و افزایش قیمت در این زمینه 

معنا ندارد.

سخنگوی دولت خبر داد

 توزیع ۳۲ قلم کالا با تخفیف تا پایان ماه رمضان 
وزیر رفاه: طرح کالابرگ الکترونیکی در گیلان، مرکزی و قزوین اجرایی شد

دیروز دهمین ســالگرد درگذشــت دکتر حسن حبیبی 
بود؛ مردی که از فعالان سیاســی مخالف رژیم بود و ۱۲ 
بهمن ماه۱۳57 با پرواز انقلاب همراه امام از پاریس به ایران 
آمد. شــگفت آنکه ۳۴ سال بعد در همان روز - ۱۲ بهمن 
۱۳9۱ - دیده از جهان فروبست. حبیبی در این ۳۴ سال 
مشاغلی چون عضویت در شــورای انقلاب، وزیر فرهنگ 
و آموزش عالی دولت شــورای انقلاب، عضو حقوق دان و 
سخنگوی شورای نگهبان، نماینده مردم تهران در مجلس 
اول، وزیر دادگستری دولت مهندس موسوی، عضو شورای 
بازنگری قانون اساسی در سال 68، معاون اولی دولت های 
سازندگی و اصلاحات، ریاســت فرهنگستان زبان و ادب 
فارسی، عضو ستاد انقلاب فرهنگی، عضو مجمع تشخیص 
مصلحــت نظام و عضویت در شــورای انقلاب فرهنگی را 
برعهده داشت. معاون اول سابق رئیس جمهوری با تأکید 
بر اینکه آقای دکتر حبیبی یک شــخصیت بسیار عالم و 

دانشــمندی بود، گفت: راجع به مسائل فرهنگی و توسعه 
ای کشــور و ساماندهی مسائل دولت نظرات بسیار خوبی 
داشــت. به همین دلیل فارغ از اینکــه معاون اول رئیس 
جمهــور چه اختیارات قانونی دارد، چون اولین فردی بود 
که در این جایگاه قرار گرفت، طوری آنجا را سامان داد که 
در دوره های بعد که معاون اول های دیگری به جای آقای 

دکتر حبیبی قرار گرفتند، همان سامان را ادامه دادند.
اســحاق جهانگیری در آستانه دهمین سال ارتحال دکتر 
حســن حبیبی، نخســتین معاون اول رئیس جمهوری 
اسلامی ایران، در خصوص ویژگی ها و خدمات او به خبرنگار 
جماران گفت: آقای دکتر حبیبی یک شــخصیت بسیار 
عالم و دانشمندی بود که نقش بسیار مؤثر و تعیین کننده 
ای هم در مسائل شکل گیری جمهوری اسلامی، خصوصا 
تدوین قانون اساسی، داشت. قانون اساسی پیشنهاد آقای 
دکتر حبیبی متفاوت بود با آن چیزی که نهایتا در مجلس 
خبرگان تصویب و به رأی ملت گذاشــته شد. معاون اول 
ســابق رئیس جمهوری افزود: در دادگســتری هم نقش 
خیلی منحصر به فردی داشت. هم یک حقوقدان زبده بود 
و هم به مســائل دنیا اشراف کامل داشت؛ به همین دلیل 
تلاش کرد که وزارت دادگستری را جوری سامان بدهد که 
بتواند نقش محوری در مسائل دستگاه قضایی داشته باشد. 
از اینها مهمتر، در بازنگری قانون اساسی حضور آقای دکتر 
حبیبی مؤثر بــود و در این مقطع نقش ویژه ای ایفا کرد. 
چون در کارهای اجرایی هم حضور داشــت و به برخی از 
موانع رسیده بود، توانست کمک کند که اصلاحات خوبی 
صورت بگیرد. وی با اشاره به اینکه دکتر حبیبی نخستین 

معاون اول جمهوری اســلامی بود، اظهار داشت:  در واقع 
با قانون اساســی جدید وقتی که اختیارات در قوه مجریه 
متمرکز در شــخص رئیس جمهور شد و رئیس جمهور 
بــه عنوان رئیس قوه مجریه همه اختیــارات دولت را در 
اختیار داشــت، تعریفی که در قانون اساسی از معاون اول 
شــد این بود که خیلی نقش ویژه ای نداشــت و بستگی 
به شــخصیتی بود که در آنجا قرار می گرفت. جهانگیری 
یادآور شد: شخصیت فردی آقای حبیبی مورد احترام همه 
اعضای دولت بود و وزرا و معاونین رئیس جمهوری احترام 
خاصی برای آقای حبیبی قائل بودند. خودش هم راجع به 
مسائل فرهنگی و توســعه ای کشور و ساماندهی مسائل 
دولت نظرات بسیار خوبی داشت.  به همین دلیل فارغ از 
اینکه معاون اول رئیس جمهور چه اختیارات قانونی دارد، 
چون اولین فردی بود که در این جایگاه قرار گرفت، طوری 
آنجا را سامان داد که در دوره های بعد که معاون اول های 
دیگری به جای آقای دکتــر حبیبی قرار گرفتند، همان 

سامان را ادامه دادند؛ که دولت چگونه اداره شود؟
چه کمیســیون هایی در دولت باید شکل بگیرد؟ معاون 
اول چگونه بر این کمیسیون ها نظارت کند؟ مصوبات این 
کمیسیون ها به چه شکلی بیرون بیاید؟ چون خشت اول 
بســیار دقیق بود و دقیق جانمایی شده بود، در دوره های 
بعد هــم ادامه پیدا کــرد؛ و اصلاحاتی کــه در هر دوره 
متناسب با شــرایط انجام می گرفت. وی ادامه داد: علاوه 
بــر وظایف معــاون اولی در دوره آقای هاشــمی که خود 
آقای هاشــمی نقش ویژه ای در اداره امور کشور داشت و 
به آقای هاشمی کمک می کرد، آقای حبیبی علاقه ویژه ای 

به مسائل فرهنگی داشت و بانی برخی از کارهای ماندگار 
فرهنگی کشور شــد. یکی از آنها مجموعه کتابخانه ملی 
است؛ مجموعه ای که به همت شخص آقای دکتر حبیبی 
بنا گذاشته شد، شاید حتی با ایده آقای دکتر حبیبی بنا 
گذاشته شد، و اصرار هم داشت در این گونه بناها فرهنگ 
و سنت ایرانی را به طور کامل حفظ کند.معاون اول سابق 
رئیــس جمهوری با بیان اینکه یکــی از کارهای ماندگار 
دیگرش ایران شناســی بود، تصریح کرد: در دولت آقای 
خاتمی که با آقای دکتر حبیبــی همکاری نزدیک تری 
داشــتیم و صحبت می کردیم، ایشان اصرار داشت که در 
دور دوم آقای خاتمی دیگر در دولت حضور نداشته باشد. 
پرسیدیم اگر در دولت نباشید می خواهید چه کار کنید؟ 
گفت چیزی که دوست دارم و یک بار هم به آقای هاشمی 
گفتم این اســت که یک ماشینی در اختیارم بگذارند که 
بتوانم همه ایران را یک بار دیگر بگردم و همه جای ایران 
را ببینــم؛ ایران خیلی جاهای دیدنی و آثار بزرگی دارد و 
ما به عنوان ایرانی هنوز نتوانسته ایم خوب ایران را ببینیم 
و بشناســیم. با اینکه آقای حبیبی واقعا یک ایران شناس 
بــه معنای واقعی و یک علاقه مند واقعی به ایران بود و از 
همه مسائل ایران اطلاع داشت؛ ولی با یک حرصی علاقه 
مند بود که این کارهــا را انجام بدهد. وی افزود: البته در 
کنار معاون اولی کارهای دیگری مثل عضویت در شورای 
نگهبان و از این دســت کارها هم آقای دکتر حبیبی زیاد 
انجام داد که واقعا جایش به عنوان یک شــخصیت بزرگ 
خالی اســت و مــن فکر می کنم یکی از شــخصیت های 
تأثیرگذار تاریخ انقلاب اسلامی و جمهوری اسلامی است.

معاون پارلمانی رئیس جمهوری احتمال طرح ســوال از 
رئیس جمهوری در مجلس را منتفی دانست.

به گزارش ایسنا، محمد حسینی در حاشیه جلسه دیروز 
هیئت دولت در جمع خبرنگاران با اشاره به تعامل میان 
دولــت و مجلس اظهــار کرد: در هفته اخیر اســتیضاح 
وزیر بهداشــت را داشــتیم که در ابتدا تعداد امضاهای 
آن قابل توجه بود، ولی بــا گفت وگویی که با نمایندگان 
انجام شــد تعداد کاهش پیدا کرد و در نهایت استیضاح 
منتفی شــد، ولی وزیر هم توضیحاتی را در کمیسیون به 

نمایندگان ارائه کرد.
وی افزود: همچنین ســوالاتی از وزیر نفت و وزیر صمت 
مطرح بود که در آن ها هم ســوال کننده قانع شــد و این 
بیانگر این اســت که اگر وزرا پاسخ قانع کننده ای بدهند 

نمایندگان هم می پذیرند.
حسینی ادامه داد: امروز خبری در برخی روزنامه ها تیتر 

شده و هیچ مبنا و اساسی ندارد و باعث شگفتی است. از 
جمله برخی سایت ها و کانال های خبری و خبرگزاری ها 
که در ایام اغتشاشــات فعال بودنــد و به نوعی آتش بیار 
معرکه بودند الان هم دنبال فتنه انگیزی جدیدی هستند 
تا اختلاف بین مجلس و دولت را دامن بزنند و تلقی شود 

که اختلاف وجود دارد در حالی که تعامل سازنده است.
معاون پارلمانی رئیس جمهوری تاکید کرد: این خبر هم 
این بوده که بحث ســوال از رئیس جمهوری در مجلس 
مطرح شده که براســاس اصل 88 قانون اساسی حداقل 
یک چهارم نمایندگان باید این تقاضا را داشــته باشند. ما 
در ســال گذشته یک مورد داشتیم و آن هم منتفی شده 

است و مورد دیگری نداشتیم.
وی یادآور شد: اینکه یک پایگاه خبری یا یک خبرگزاری 
بنویسد که احتمالا یکی از نمایندگان درصدد جمع آوری 
امضاء هســتند - آن هم در آغاز دهه فجــر -واقعاً جای 

تعجب دارد و حســن نیتی در ایــن رفتارها نمی بینیم 
امیدواریم که این رفتارها را اصلاح کنند.

یک عضو هیات رئیسه مجلس شورای اسلامی نیز ادعای 
یک رسانه مبنی بر طرح سوال از رئیس جمهور به نقل از 
یک منبع نامشخص را بی اساس و کذب دانست و گفت: 
ادعای مطرح شــده به نقل از نماینده ای موهوم فقط یک 

کار رسانه ای است و قابل اعتنا نیست.
به گزارش ایســنا، علیرضا سلیمی با تکذیب خبر برخی 
رســانه ها درباره ســوال از رئیس جمهور گفت: برخلاف 
ادعای منتشــر شده، هیچ ســوالی در سامانه مجلس در 
خصوص ســوال از رئیس جمهور ثبت نشده است. ملاک 
اعلام نظر در مجلس سامانه است و من شخصاً سامانه را 

چک کردم و هیچ موردی در این خصوص ندیدم.
عضو هیات رئیســه مجلس با بیان این که »برای سوال از 
رئیس جمهور حداقل یــک چهارم نمایندگان باید آن را 

امضا کنند«، تاکید کرد: به صرف این که یک نفر یا چند 
نفر محدود قصد سوال از رئیس جمهور داشته باشند قابل 
طرح نیســت و لذا بازنشــر آن هم در این مقطع زمانی 
فقط یک کار رسانه ای است و از طرف مجلس قابل طرح 

نیست.
وی خاطرنشان کرد: در مجلس ۲9۰ نماینده حضور دارند 
و برابر با اصل 88 قانون اساســی و ماده ۲۱۰ آیین نامه 
داخلی مجلس طرح ســوال از رئیس جمهور حد نصاب 
حــد اقل یک چهــارم نمایندگان مجلــس یعنی تقریباً 
7۳نفر را نیاز دارد تا قابل طرح باشــد؛ لذا نماینده ای که 
چنین حرفی زده اســت در مثل مانند آن است که یک 
نفر بگوید که مــن می خواهم یک رای به خودم بدهم تا 
نماینده مجلس شوم درحالی که نمایندگی مجلس اصول 
و قواعدی دارد؛ بنابراین ادعای این نماینده که نام ایشان 

هم معلوم نیست اساسا قابل اعتنا نیست.

سخنگوی کمیسیون تلفیق لایحه بودجه ۱۴۰۲ از مصوبه 
این کمیســیون درباره تعیین نرخ مالیــات بر خانه ها و 

خودروهای لوکس در سال آینده خبر داد.
به گزارش ایسنا، رحیم زارع در نشست خبری دیروز خود 
به تشریح آخرین مصوبات کمیسیون تلفیق بودجه ۱۴۰۲  
پرداخت و توضیح داد: در لایحه دولت پیشــنهاد شده که 
مالیات واحدهای مسکونی و باغ ویلاهای مجاز که ارزش 
آن ها با احتســاب عرصه و عیان بیش از ۲۰ هزار میلیارد 
تومان )همت( اســت، مازاد بر این مبلغ مشمول مالیات 
دو در هزار شــوند. کمیسیون تلفیق این را اضافه کرد که 
این مالیات شامل زمین های فاقد اعیانی و دارای کاربری 

مسکونی در شهرهای بالای ۱۰۰ هزار نفر هم می شود.
وی ادامــه داد: دولت در لایحه بودجه تنها مالیات مالیات 
واحدهای مسکونی و باغ ویلاها را آورده بود که کمیسیون 
تلفیق زمین های فاقد اعیانی و دارای کاربری مسکونی در 

شهرهای بالای ۱۰۰ هزار نفر را به آن اضافه کرد.
زارع با ارائه مثالی توضیح داد: اگر واحد مسکونی، باغ ویلا 
و زمین های فاقد اعیانی در شهرهای بالای صد هزار نفربه 
ارزش روز ۲۰ میلیــارد تومان باشــد، از پرداخت مالیات 
معاف اســت اما اگر مثلا ۲5 میلیارد تومان باشد، باید به 
ازای 5 میلیارد تومان مــازاد ۲ در هزار مالیات بپردازند؛ 
این مالیات بر عهده شخصی است که در ابتدای هر سال 
مالک باشــد. سخنگوی کمیســیون تلفیق لایحه بودجه 

۱۴۰۲ دربــاره مالیات خودروهای لوکس گفت: در لایحه 
دولت آمده که  انواع خودرو سواری و وانت دو کابین دارای 
شماره انتظامی شخصی در اختیار مالکین اعم از اشخاص 
حقیقی و حقوقی که قیمــت روز خودروی آن ها بیش از 
یک میلیارد و 5۰۰ میلیون تومان اســت، نسبت به مازاد 
این مبلغ مشمول مالیات سالیانه خودرو به نرخ یک درصد 
می شوند؛ کمیسیون تلفیق این رقم را به ۳ میلیارد تومان 
ارزش خــودرو افزایش داد. زارع توضیح داد: طبق مصوبه 
کمیسیون اگر ارزش روز خودرویی ۳ میلیارد تومان باشد 
معاف از مالیات اســت و بالاتر از آن مشمول مالیات یک 

درصد می شود.
سخنگوی کمیســیون تلفیق لایحه بودجه ۱۴۰۲ گفت: 
یکی دیگر از مصوبات کمیســیون تلفیق در مورد موضوع 
واردات خودرو آمبولانــس بود. در لایحه بودجه آمده که 
واردات خودرو آمبولانس توســط سازمان اورژانس کشور، 
هلال احمر و بنیاد شــهید امور ایثارگران در سال آینده 
از پرداخت حقوق ورودی و عوارض گمرکی معاف اســت؛ 
کمیسیون تلفیق علاوه بر این مصوب کرد که دانشگاه های 
علوم پزشــکی آمبولانس وارد کــرده و آنها هم معاف از 

پرداخت حقوق ورودی و عوارض گمرکی می شوند.
وی افــزود: موضوع دیگر درباره فــروش مواد اولیه قیر از 
محل تحویل نفت خام به پالایشــگاه ها بود که در لایحه 
بودجه تا سقف ۱9 هزار میلیارد تومان آمده که کمیسیون 

تلفیق این موضوع را به ۲5 هزار میلیارد تومان افزایش داد. 
قیر رایگان به بنیاد مسکن، راه و شهرسازی، بسیج و موارد 

دیگر برای مناطق محروم اختصاص داده می شود.
زارع همچنیــن گفــت: در لایحه بودجــه آمده که حق 
انشــعاب آب، گاز و برق برای مدارسی که 5۰ درصد آن 
خیرساز است، تا 5۰ درصد تخفیف وجود داشته باشد که 

کمیسیون تلفیق خوابگاه های متاهلی را هم اضافه کرد.
وی ادامــه داد: در لایحه بودجه ســهم صندوق توســعه 
ملی از نفت ۴۰ درصد، ســهم وزارت نفت از فروش نفت 
۱۴.5 درصد و سه درصد هم برای مناطق محروم و کمتر 
توسعه یافته و 5/۴۲ در صد برای بودجه عمومی تا سقف 
6۰۳ همت می شــود. اگر دولت نتواند به این میزان نفت 
بفروشــد این مجوز در لایحه آمده که از حســاب ذخیره 
ارزی اســتفاده کند. وی درباره مالیات واحدهای تولیدی، 
گفت: مالیات واحدهای تولیدی در سال جاری ۲۰ درصد 
بود که در سال آینده ۱8 درصد در نظر گرفته شده که این 
بخشــودگی علاوه بر سایر معافیت ها و مشوق های قانونی 
اســت. نرخ حقوق ورودی هم در لایحــه دولت از چهار 
درصد به یک درصد برای دارو و کالاهای اساســی کاهش 
پیدا کرده است. همچنین در راستای حمایت از کسب و 
کارهــای اینترنتی و پلتفرم های داخلی مالیات آنها با نرخ 

صفر محاسبه می شود.
سخنگوی کمیسیون تلفیق لایحه بودجه همچنین بیان 

کــرد: مجلس و دولت برای حمایت از تولید دغدغه دارند 
که در همین راســتا مواد خام و نیمه خام در حوزه مدنی، 
صنایع فلزی و غیر فلزی و نفت و گاز و پتروشیمی مشمول 

مالیات بر عوارض صادراتی می شود.
وی این نکته را هم گفت که امروز فرصت کمیسیون های 
تخصصی برای ارائه پیشنهادات خود به کمیسیون تلفیق 
تمام می شود. لذا کمیســیون تلفیق از فردا صبح مجددا 
از تبصره ۱ لایحه بودجه در بخش درآمدی بررســی ها را 

شروع می کند و احتمال تغییر در مصوبات وجود دارد.
زارع در مورد اینکه آیا احتمال تغییر ســقف بودجه وجود 
دارد، گفت: فعلا کمیسیون تلفیق در بخش مربوط به نفت 
6۰۰۰ میلیارد تومان اضافه کرده است و ممکن است در 
مواردی درآمد دولت در تلفیق اضافه شــود اما در نهایت 
بنای ما این است که سقف بودجه تغییر نکند و شاید یکی 
دو درصد با تغییر مواجه شود. ما به دنبال این هستیم که 
بودجه منطقی بسته شده و موضوع معیشت و اشتغال در 
نظر گرفته شود و به نوعی سقف بودجه افزایش پیدا نکند.

وی افزود: البته در بند »ی« تبصره »ی« در موارد مربوط 
به فروش نفت موضوعاتی مازاد بر ســقف بودجه ۱98۴ 
همت بودجه عمومی دیده شده، ما هنوز تصمیم نگرفتیم 
که آیا اینها جزو سقف بودجه آورده شود یا خیر؟؛ نظر ما 
بر این است که بودجه با کسری مواجه نشود چون کسری 

منجر به نرخ تورم خواهد شد که به ضرر مردم است.

اسحاق جهانگیری: 

معاون اول های دیگر راهی را که دکتر حبیبی سامان داد ادامه دادند

معاون پارلمانی رئیس جمهوری: 

سوال از رئیس جمهوری در دستور کار مجلس نیست

نرخ مالیات بر خانه ها و خودروهای لوکس در سال آینده مشخص شد

ماموریت های جدید رئیسی برای مخبر 
رئیس جمهور با اشاره به رهنمودهای رهبر انقلاب اسلامی در بازدید از نمایشگاه 
دستاوردهای صنعتی کشور، معاون اول رئیس جمهور را مامور تشکیل کارگروهی 
برای پیگیری تحقق توصیه های ایشان و همچنین مطالبات فعالان اقتصادی و 
تولیدگران کرد. سید ابراهیم رئیسی در جلسه روز چهارشنبه هیات دولت با اشاره 
به گزارش معاون اول رئیس جمهور و وزیر کشــور از روند رسیدگی به وضعیت 
زلزله زدگان خوی، بر تداوم امدادرسانی تا سامان یافتن وضعیت آسیب دیدگان از 
این حادثه تاکید کرد. رئیسی تلاش برای دستیابی به رشد اقتصادی 8 درصدی 
را یکی از انتظارات رهبر معظم انقلاب اســلامی در سیاســت های برنامه هفتم 
توسعه از دولت برشمرد و از مسئولان حوزه های مختلف همچون نفت، صنعت، 
معدن و کشــاورزی خواست که با کار و تلاش شــبانه روزی، در جهت افزایش 
ســرمایه گذاری و ارتقای بهره وری در راستای تحقق این خواسته تلاش کنند. 
رئیس جمهور اصلاح ســاختار نظام بودجه ریزی را نیــز از دیگر مطالبات مقام 
معظــم رهبری از دولت عنوان و بر لزوم پیگیری و همکاری همه دســتگاه ها با 
سازمان برنامه و بودجه کشور در این خصوص تاکید کرد تا موضوع به زودی در 

جلسه شورای عالی هماهنگی اقتصادی سران قوا مطرح گردد.

قرار توقف اجرای حکم محمد قبادلو صادر شد
مدیر روابــط عمومی دیوان 
عالی کشــور از صــدور قرار 
اجــرای حکم محمد  توقف 
از دستگیرشــدگان  قبادلو- 
ناآرامی هــای اخیر کشــور- 
خبر داد. به گزارش ایســنا، 
امیر هاشمی در توییتر نوشت:

»قــرار توقف اجــرای حکم 
محمد قبادلو، در پی درخواســت مجدد اعاده دادرسی وکیل نامبرده مبنی بر 
اعدام به جرم محاربه در اجرای تبصره ماده ۴78 ق.آ.د.ک با توجه به تقدم حق 
الناس تا رسیدگی به اتهام قتل عمد یکی از پرسنل فراجا و محکومیت وی به 
قصاص نفس، در دیوان عالی کشــور صادر شد.« دیوان عالی کشور روز شنبه 
۳ دی ماه ۱۴۰۱ خبر پذیرش فرجام خواهی محمد قبادلو و سامان صیدی از 
محکومان دادگاه های ناآرامی های اخیر را منتشــر کرد اما ساعاتی بعد در خبر 
دیگری اعلام کرد که درخواست فرجام خواهی محمد قبادلو رد و حکم او تایید 
شــده است. سپس دوشــنبه ۳ بهمن ۱۴۰۱ مدیر روابط عمومی دیوان عالی 
کشــور اعلام کرد که در پی محکومیت محمد قبادلو به قصاص نفس، فرجام 
خواهی وکیل وی در دیوان عالی کشور ثبت و پرونده جهت رسیدگی به یکی 

از شعب ارجاع شده است.

پرداخت وام های خرد سرعت می گیرد
وزیر اقتصادی و امور دارایی گفت: امیدواریم با ابلاغیه سه شنبه بانک مرکزی، 
از هفته آینده شاهد سرعت بخشیدن به فرآیند وام های خرد باشیم. به گزارش 
ایرنا، سیداحســان خاندوزی روز چهارشنبه در حاشیه جلسه هیات دولت در 
جمع خبرنگاران گفت: با توجه به تراز تجاری مثبت کشور، مشکلی در تامین 
ارز مورد نیاز برای تجارت و واردات رسمی نداریم و تخصیص ارز بدون محدویت 
انجام می شود. وی میزان تراز تجاری کشور را در ۱۰ ماهه امسال بیش از ۲۰ 
میلیارد دلار برآورد کرد. خاندوزی ابراز امیدواری کرد که با تزریق این منابع به 
تولیدکنندگان و فعالان اقتصادی ظرف هفته های آینده از دوره آشوب اقتصادی 
حوزه ارزی به دوره ثبات قدم بگذاریم. از وزیر اقتصاد درباره مصوبه مولدسازی 
دارایی های دولت در شــورای هماهنگی اقتصادی سران قوا سوال شد که وی 
توضیح داد: در کشور ده ها هزار پروژه نیمه تمام وجود دارد که می توان آنها را 
با تزریق منابع زنده کرد. وی با بیان اینکه در روزهای اخیر برخی در شبکه های 
مجازی اقدام به فضاسازی در این خصوص کردند، اظهار داشت: سه قوه در این 
مســیر فعال هستند و اساساً در این مسیر تحولی رو به پیشرفت و برای آینده 
سرمایه گذاری و پروژه های عمرانی استان ها هیچ عقب نشینی صورت نخواهد 
گرفت. خاندوزی افزود: اگر ایرادات فنی و تخصصی وجود داشته باشد، شورای 
عالی هماهنگی سران سه قوه آن در مصوبه جدید خود در قالب اصلاحیه لحاظ 
خواهد کرد و تصمیم گیری ها در شفاف ترین حال ممکن اطلاع رسانی خواهد 
شــد. وزیر اقتصاد تاکید کرد: سالها بود که دستگاه ها و مدیران دولتی در برابر 
واگذاری زمین ها و ساختمان های متروکه خود مقاومت می کردند و به همین 

دلیل این مصوبه در سران قوا به تصویب رسید.

افزایش ۳۰ درصدی وام ازدواج 
عضو هیات رئیسه کمیسیون اجتماعی مجلس شورای اسلامی از پیشنهاد افزایش 
۳۰ درصدی وام ازدواج با توجه به افزایش حقوق ۳۰ درصدی کارمندان و کارکنان 
در لایحه بودجه ۱۴۰۲ خبر داد. کیومرث ســرمدی در گفت و گو با ایســنا، در 
خصوص تغییرات مبلغ وام ازدواج در لایحه بودجه ۱۴۰۲ گفت: به نظر می رسد 
بر این اساس که پیشنهاد کردیم ۳۰ درصد به حقوق کارکنان و کارمندان اضافه 
شود، مبلغ وام ازدواج  هم بر همین مبنا افزایش یابد. عضو هیات رئیسه کمیسیون 
اجتماعی مجلس شورای اسلامی در ادامه تصریح کرد:  در تبصره ۱6 لایحه بودجه 
بحث تکالیف بانک ها در ارتباط با پرداخت وام های قرض الحســنه مطرح است، 
آنچه که دولت پیشنهاد کرده طبیعتا در قالب موارد مصرفی شان مانند وام ازدواج، 
حمایــت از طرح جوانی جمعیت، تکالیف در حوزه اشــتغال به خصوص جهش 
تولید و مسکن ملی مواردی بود که در جلسات کمیسیون مطرح شد و در جمع 
بندی که در کمیسیون داشتیم به نظر می رسد منبعی که دولت به این موضوع 
اختصاص داده کافی نیست، بنابراین قرار بر این شد که سقف منبع پیشنهادی را 
بالا ببریم. نماینده مردم اســدآباد در مجلس یادآور شد:  در بررسی لایحه بودجه 
۱۴۰۲ تبصره هایی که مربوط به کمیســیون اجتماعی است جزء به جزء بررسی 
شــد، به خصوص تبصــره ۱۴ که در ارتباط با هدفمنــدی یارانه ها و حمایت از 
قشرهای آسیب پذیر و تحت پوشش نهادهای حمایتی مثل بهزیستی و کمیته 

امداد است، در جلسات کمیسیون اجتماعی مورد بررسی قرار گرفت.

اخبار کوتاه

جزئیات تشکیل قرارگاه حجاب در وزارت ارشاد
ادامه از صفحه 1

 ما وارد اینگونه جزئیات نمی شویم، این موارد به تهیه کننده فیلم و عوامل آن بر 
می گردد. ما تهیه کننده را مسئول کار می دانیم، ولی موضوع اختلافات و جزئیات 
مربوط به آن مســائلی اســت که باید بین تهیه کننده و عوامل فیلم حل شود و 

ان شاءالله بتوانند خودشان مسائل را حل کنند.
وزیر فرهنگ و ارشاد اسلامی همچنین در مورد نامه اخیر رئیس سازمان صدا 
و سیما در مورد یکی از پلتفرم ها و درخواست مطرح شده برای بستن این پلتفرم 
خاطرنشان کرد: من مطمئن هستم که دوستان ما در سازمان صدا و سیما نیز با 
ما اتفاق نظر دارند که باید این شبکه نمایش خانگی تقویت شود و شبکه نمایش 
خانگی یک فرصت برای حوزه فرهنگ و هنر است. من به شدت حامی تقویت آنها 
هستم. در عین حال همه ما باید مطابق قانون عمل کنیم و گلایه رئیس سازمان 

صدا و سیما هم ناشی از عدم رعایت قانون بود.
وزیر ارشاد ادامه داد: ما به همه دوستانی که در این عرصه فعال هستند تاکید 
می کنیم که قانون و مقررات را رعایت کنند و اگر جایی در حوزه مقررات و قوانین 
در ایــن حوزه نقصی وجود دارد، باید آن را جبران کنیم تا تکلیف این دوســتان 
نیز مشــخص شود. وی همچنین در پاسخ به سوال دیگری در ارتباط با انتقادات 
و گلایه های مطرح شــده از سوی اهالی موسیقی کشور نسبت به سخنان رائفی 
پور و تاکید وزارت ارشــاد برای پیگیری این موضوع گفت: وقتی که این اظهارات 
منتشر شد، دبیر جشنواره و دوستان بحث را پیگیری کردند. من فارغ از قضاوت  
محتوای این بحث که بعضا گفته شــده تقطیع شــده است تاکید کردم که این 
موضوع پیگیری حقوقی و قضایی شود تا مسئله روشن شود. گوینده محترم این 
سخنان نیز عذرخواهی کردند و توضیحاتی دادند که توضیحاتشان مقبول جامعه 
هنری افتاد. ما به دنبال ایجاد وحدت و همگرایی بین اهالی فرهنگ و هنر هستیم 
و امیدواریم که از این ســوء تفاهمات دیگر به وجود نیاید. اســماعیلی همچنین 
در پاسخ به ســوال دیگری در مورد برگزاری جشنواره های فجر خاطرنشان کرد: 
جشــنواره فجر انقلاب اســلامی به خوبی در حال انجام است. جشنواره تئاتر را 
داشتیم و اکنون شاهد برگزاری جشنواره هنرهای تجسمی هستیم. جشنواره فیلم 
را نیز پیش رو داریم و از امروز عصر اکران ها آغاز می شود. وزیر ارشاد گفت: فضای 
رونق، شادی و نشاط به حوزه های فرهنگی کاملا برگشته است و اهالی فرهنگ و 
هنر در این زمینه دارند مشکلات شان را پشت سر می گذارند و ما هم در این زمینه 

در خدمت شان هستیم تا مسائل را بطور کامل حل کنیم.

خبر

محمد مخبر معاون اول رئیس جمهوری در حاشیه جلسه دیروز هیات 
دولت در جمع خبرنگاران گفت: پیرو دستور رئیس جمهوری قریب ۳۲ 
تا ۳۳ قلم کالا در فروشگاه های زنجیره ای از امروز بین ۱۲ تا ۲۳ درصد 

کاهش قیمت پیدا می کنند. 
او البته توضیحی درباره این که این کالاها شامل چه اقلامی است و در 

چه مراکزی عرضه می شود ارائه نداد. 

قیمت بیش از ۳۰ قلم کالا تا ۲۳ درصد کاهش می یابد


